

## ENTRANCE EXAMINATION, 2017

B.A. (Hons.) 2nd Year, CHINESE

[ Field of Study Code : CHNS (305) ]

Time Allowed : 3 hours

Maximum Marks : 80

- Note :** (i) None of the answers should be written on the question paper. All the answers must be written on the answer-script.  
(ii) **All** questions are compulsory.

I. 短文 : 20

我最喜欢的老师

OR

我为什么学习汉语?

II. 用量词填空: 1×5=5

1. 两 ..... 河
2. 三 ..... 山
3. 一 ..... 毛衣
4. 四 ..... 机器
5. 两 ..... 汽车

III. 请把下列句子翻译成英文: 2×5=10

1. 有三种查字法, 音序查字法, 笔画查字法和部首查字法。
2. 哪儿的风景最好看, 就应该到哪儿去。
3. 我们都喜欢象白雪一样的白颜色。
4. 我们家以东新盖了一座高楼大厦。
5. 关于我们社会上的各种各样的问题, 我大概都不明白。

IV. 造句:

2×10=20

1. 不论 ..... 只要 .....
2. 既然 .....
3. 除了 ..... 以外 .....
4. 连 ..... 也/都 .....
5. 既 ..... 也 .....
6. 一 ..... 就 .....
7. 越 ..... 越 .....
8. 不是 ..... 吗
9. 因为 ..... 关系
10. .... 不由得 .....

V. 用“的”，“得”或“地”填空:

1×5=5

1. 你说 ..... 那个电影我还没看过。
2. 他跟中国人谈话的时候用汉语说话，他汉语说 ..... 很流利。
3. 这种判断一般是错的，同意 ..... 人不多。
4. 她复习 ..... 很快，两天就复习了全书。
5. 老师教中文的时候学生很注意 ..... 听老师的讲话。

VI. 把下列句子翻译成中文:

2×5=10

1. Production of food grain this year has increased by three times in comparison to last year.
2. Our class has 50 students, out of which female students are 70%.
3. India, just like China, is also one of the most populous countries of the world.
4. Yesterday while I was searching my friend, he was watching Chinese movie.
5. He was sent to Beijing Language Institute by his teacher.

VII. Rearrange the following phrases to make meaningful sentences :

1×10=10

1. 声音 你 里的 听得清楚 耳机 听不清楚
2. 一个 汉字 是 部分 组成 由 或者 的 几个
3. 这本 翻译完 他 阿拉伯文 吗 小说 了
4. 公共汽车 了 被 撞上 她
5. 衣服 好看 那 有一点 件
6. 比 来 一点 哈利 我 得 早
7. 病人 他们 去了 医院 把 送到
8. 跟 写的 她 一样 我 汉字 写的 好看
9. 先 她 上课 去 图书馆 再 去
10. 门口 正在 到 小朋友 的时候 公园 放鞭炮 我们

\*\*\*